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UCHWAŁA NR   /  /24
RADY MIEJSKIEJ W KOWALEWIE POMORSKIM

z dnia……… 2024 roku

w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 16 stycznia 2024 roku

        Na podstawie art. 18 ust.2 pkt 15, art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym  (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40; zm.: Dz. U. z 2023 r. poz. 572, poz. 1463 i poz. 1688) oraz  
art.  243  ustawy  z    dnia  14    czerwca  1960 r.  Kodeks   postępowania   administracyjnego
(t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 775; zm.: Dz. U. z 2023 r. poz. 803) uchwala się, co następuje:

§  1.  Po  rozpatrzeniu  wniosku  z  dnia  16  stycznia  2024  roku  dotyczącego  wyjaśnienia  sprawy
budowy lamp w Kiełpinach Rada Miejska w Kowalewie Pomorskim po zapoznaniu się z opinią
Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji,  uznaje  wniosek  za  zasadny  z  przyczyn  wskazanych
w uzasadnieniu.

§  2.  Zobowiązuje  się  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  do
powiadomienia  Wnioskodawcy  o  sposobie  załatwienia  wniosku  poprzez  przekazanie  odpisu
uchwały wraz z uzasadnieniem.

§ 3.  Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

D. Pilarska - Mądry

                                                                                                 



UZASADNIENIE

W dniu 16 stycznia 2024 r. do Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim wpłynął wniosek
od  Rady  Sołeckiej  i  Sołtysa  wsi  Kiełpiny dotyczący  wyjaśnienia  sprawy  budowy  lamp
w Kiełpinach.

Zgodnie z art.18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U.
z  2023 r.  poz.  40  z  późn.  zm.)  Rada  Gminy  rozpatruje  skargi  na  działanie  wójta  i  gminnych
jednostek organizacyjnych; wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje
Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.

Pismem  z  dnia  23  stycznia  2024  r.;  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie
Pomorskim  przekazał  wniosek  do  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  celem  analizy  i  zajęcia
stanowiska przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.  

Przewodniczący Komisji  Skarg Wniosków i  Petycji  pismem z dnia 23 stycznia 2024 r.;
zwrócił  się  do  Radcy Prawnego celem uzyskania  opinii  prawnej  co  do  procedury  rozpatrzenia
wniosku  umożliwiającej  zajęcie  stanowiska  przez  Komisje  Skarg,  Wniosków  i  Petycji.  Radca
Prawny Urzędu Miejskiego w Kowalewie Pomorskim pismem z dnia 7 lutego 2024 roku wydał
opinię:
„Zgodnie z Ustawą z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego:
Art. 241(Przedmiot wniosku)
Przedmiotem  wniosku  mogą  być  w  szczególności  sprawy  ulepszenia  organizacji,  wzmocnienia
praworządności,  usprawnienia  pracy  i  zapobiegania  nadużyciom,  ochrony  własności,  lepszego
zaspokajania potrzeb ludności.
Mając  na  uwadze  powyższe  pismo  dotyczące  prośby  wyjaśnienia  sprawy  budowy  lamp
w  miejscowości  Kiełpiny,  sprawę  należy  potraktować  jako  wniosek  i  załatwić  go  zgodnie
z właściwością”.

Przewodniczący Komisji  Skarg Wniosków i  Petycji  pismem z dnia 23 stycznia 2024 r.;
zwrócił  się  do Burmistrza  Miasta  z  prośbą   o  przygotowanie  i  przedstawienie  informacji,  oraz
zajęcie stanowiska w sprawie będącej przedmiotem wniosku umożliwiających zajęcie stanowiska
przez Komisje Skarg, Wniosków i Petycji.

Burmistrz  Miasta  Kowalewo  Pomorskie  pismem  z  dnia  12  lutego  2024  r.  złożył  do
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stosowną informację:
„W odpowiedzi na pismo znak: BRM.1510.1.2.2024 z dnia 23.01.2024 r. dotyczące wniosku Rady
Sołeckiej  i  Sołtysa wsi Kiełpiny w sprawie budowy lamp w Kiełpinach wyjaśniam, że Sołectwo
Kiełpiny podczas zebrań wiejskich zaplanowało środki na montaż nowych punktów świetlnych przy
posesjach nr 5, 6 i 17 w Kiełpinach.

Przy  posesji  nr  5  i  6  możliwe  było  zamontowanie  lamp  na  istniejących  słupach
elektroenergetycznych i  zostało to zlecone do wykonania firmie  Energa Oświetlenie Sp. z o. o.,
obsługującej oświetlenie na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie. Zostało to wykonane i rozliczone
w grudniu 2023 r. Oczekujemy na założenie liczników energii elektrycznej, aby oświetlenie mogło
funkcjonować,  jednakże  jest  to  zależne  wyłącznie  od  firmy  Energa.  Zarówno  Gmina,  jak
i wykonawca nie mają na to wpływu. Według informacji otrzymanych od firmy Energa Oświetlenie
Sp.  z  o.  o.,  lampy  powinny  być  uruchomione  w  lutym  br.  Natomiast  przy  posesji  nr  17  słup
elektroenergetyczny znajduje się przy posesji prywatnej, w dużej odległości od drogi. W związku
z tym, że lampa miała doświetlać drogę powiatową, konieczne było opracowanie dokumentacji na
wykonanie  oświetlenia  w  pasie  drogowym.  Ze  względu  na  znaczną  odległość,  w projekcie
zaplanowano  dwa nowe  punkty  świetlne  na  odcinku  od  świetlicy  do  krzyża.  Wykonanie  robót
zlecono  firmie  PPHU  green  light Tomasz  Pater.  Budowa  ww.  dwóch  lamp  w  pasie  drogi
powiatowej  przewidywana była do  końca 2023 r.,  czego nie  udało się  zrealizować.  Z powodu
niekorzystnych  warunków  atmosferycznych,  lampy  zostały  wybudowane  i  podłączone  do  sieci
w dniu 10.02.2024 r.



Łączny  koszt  montażu  4  nowych  lamp  wraz  z  opracowaniem  dokumentacji  wyniósł
26.800,00 zł, z czego ze środków sołectwa Kiełpiny poniesiony został łącznie koszt 13.000,00 zł,
w tym: 6.000,00 zł w 2022 r. i 7.000,00 zł w 2023 r. Środki sołectwa Kiełpiny zostały rozliczone po
zamontowaniu dwóch punktów świetlnych na słupach przy posesji nr 5 i 6. Natomiast pozostała
kwota za budowę dwóch lamp w pasie drogi powiatowej zostanie poniesiona z budżetu Gminy”.

Podczas  posiedzenia Komisji  w dniu 20 lutego 2024 r.  wyjaśniono,  że  wniosek Sołtysa
i  Rady Sołeckiej dotyczył budowy dwóch lamp od świetlicy do krzyża (w pobliżu posesji nr 17)
w  Kiełpinach. Zadanie to zostało zrealizowane i lampy funkcjonują od 10 lutego br. Opóźnienie
wynikało z nieodpowiednich warunków atmosferycznych, za co przeproszono wnioskodawców.

Natomiast lampy przy posesjach nr 5 i 6 nie były przedmiotem wniosku, ponieważ zostały
zamontowane  na  słupach  elektroenergetycznych  w  grudniu  2023  r.  tj.  około  miesiąc  przed
złożeniem wniosku.  Jednakże wnioskodawcy obecni  na posiedzeniu Komisji  poinformowali,  że
sprawa  nie  została  załatwiona,  ponieważ  oświetlenie  jeszcze  nie  działa  i  trwa  to  zbyt  długo.
Pracownik Urzędu wyjaśnił, że lampy nie świecą, ponieważ wymagane jest założenie liczników.
Za prace te odpowiada firma Energa i wykonuje je zgodnie ze swoimi procedurami oraz terminami,
na co Gmina nie ma wpływu.

W związku z tym, Radni uznali, że należy wystąpić do firmy Energa o udzielenie informacji
w zakresie ostatecznego terminu realizacji. W dniu 22 lutego br. Urząd Miejski skierował pismo
w  tej sprawie do Energa Obrót S.A. w Gdańsku. W dniu 28 lutego br. liczniki zostały zamontowane
i oświetlenie zostało uruchomione.

Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim,  po
zapoznaniu  się  z  treścią  wniosku  i  w  oparciu  o  aktualnie  obowiązujące  przepisy  i  złożone
wyjaśnienia  uznała  wniosek  za  zasadny. Rada  Miejska  w  Kowalewie  Pomorskim  podziela
stanowisko Komisji  Skarg,  Wniosków i Petycji  dotyczące rozpatrzenia wniosku. Uwzględniając
powyższe wniosek uznaje się za zasadny.

Pouczenie: wnioskodawcy  niezadowolonemu  ze  sposobu  załatwienia  wniosku  służy  prawo
wniesienia skargi (art. 246 § 1 k.p.a.).
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